

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 127b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Commissioner for Human Rights to visit the Chechen Republic

Strasbourg, 23.02.2007 - The Commissioner for Human Rights, Thomas Hammarberg, will travel to the Chechen Republic of the Russian Federation next week to raise awareness about Council of Europe human rights standards. In Grozny, the Commissioner plans to visit a military base of the Chechen Ministry of Interior, a prison, a police station, a republican hospital and schools, and he will also give a lecture at the University of Grozny.

Mr Hammarberg has scheduled meetings with acting President and Prime Minister Ramzan Kadyrov and other Chechen officials, including the republican prosecutor Valery Kuznetsov. The Commissioner will also hold discussions with local NGOs and visit other areas of the republic. A visit to the memorial that was erected in memory of the tragedy in Beslan, North Ossetia is also planned.

Following the visit, Commissioner Hammarberg will travel to Moscow to meet representatives of Russian federal authorities, and plans to hold a press conference in Moscow, on Friday 2 March. (Location and date to be confirmed in another press release.)

Le Commissaire aux droits de l'homme se rend en République tchétchène

Strasbourg, 23.02.2007 – Le Commissaire aux droits de l'homme, Thomas Hammarberg, se rend la semaine prochaine en République tchétchène, Fédération de Russie, pour y promouvoir la prise de conscience des normes du Conseil de l'Europe en matière de droits de l'homme. A Grozny, le Commissaire a l'intention de visiter une base militaire du Ministère de l'Intérieur tchétchène, une prison, un commissariat de police, un hôpital public et des écoles. Il donnera par ailleurs une conférence à l'Université de Grozny.

M. Hammarberg prévoit des réunions avec le Président en exercice et Premier Ministre, Ramzan Kadyrov, ainsi qu'avec d'autres représentants tchétchènes, y compris le Procureur de la République, Valery Kuznetsov. Le Commissaire s'entretiendra également avec des ONG locales et se rendra dans d'autres régions de la République. Une visite du monument aux victimes de la tragédie de Beslan, Ossétie du Nord, est également prévue.

Après sa visite, le Commissaire Hammarberg se rendra à Moscou pour y rencontrer des représentants des autorités fédérales russes, et prévoit de tenir une conférence de presse à Moscou le vendredi 2 mars (lieu et date à confirmer dans un prochain communiqué de presse).

Contacts:

Zsafia Szilagyi, Office of the Commissioner for Human Rights/Bureau du Commissaire aux Droits de l'Homme, Tel. +33 6 61 14 70 37 ; Email: zsafia.szilagyi@coe.int

Henriette Girard, Directorate of Communication/Direction de la Communication

Tel. +33 3 88 41 21 41 ; Mobile +33 6 75 65 03 39 ; Email: henriette.girard@coe.int